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تسلیت

همکار محترم جناب آقای مسعود بهره ور
با نهایت تأسف و تأثر درگذشت پدر بزرگوارتان را تسلیت عرض 
نمــوده و از خداوند متعال برای آن مرحوم طلب غفران و برای 

شما و بازماندگان محترمتان صبر و شکیبایی مسئلت داریم.
اللهیاری- پایامهر- محمدیان- وکیلی- حسام- شیبانی- جلایی- 
مهدوی- شریف نژاد- جعفری- زارع زاده- فضلعلی- هدایتی- 
شهریاری- محسنی شاد- میرآقایی- موسوی- سلطانی- امیری- 
رمضانی-  رئوفی-  محمــدزاده-  حیدری-  اقتداری-  تهرانی- 

مشفقی- گرویی-عسکری- محمدی-عبادی فر-  قدرتی

همکار محترم آقای مسعود بهره ور
با نهایت تأســف و تألم مصیبت درگذشــت پدر گرامیتان را تسلیت 
 عــرض نموده از درگاه پــروردگار رحمان بــرای آن مرحوم آمرزش

و رحمت واســعه الهی و برای شما و دیگر سوگواران صبر و بردباری 
آرزومندیم.

مدیریت و کارکنان امور فنی و چاپ

رئیس اتاق بازرگانی تهران با بیان اینکه قطار اقتصادی کشور 
از ریل خارج شده است، گفت: برای بازگرداندن این قطار به ریل 

بخش خصوصی باید، منسجم تر و قوی تر حرکت کند.
به گزارش خبرگزاری فارس، مسعود خوانساری دیروز در آئین گشایش 
خانه تشکل های اقتصادی اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزی گفت: 
اوضاع اقتصادی با مشکل روبرو است و قطار اقتصادی مقداری از ریل خارج 
شده است و باید این را به داخل ریل برگرداند و این در صورتی امکان پذیر 

است که بخش خصوصی قوی تر و منسجم تر حرکت کند. 
وی بیان داشت: برای این کار باید بین بخش خصوصی همصدایی وجود 
داشته باشد و برای این همصدایی هم نیازمند تشکیل نهادها هستیم و راه 
اصلی این کار این اســت که به تشکل ها بیشتر بها داد و آنها را منسجم تر 
کرد.رئیس اتاق بازرگانی تهران افزود: در دو سال گذشته سعی شد مکانی 
را برای استقرار تشکل ها سازماندهی کنیم که امروز شاهد افتتاح آن خواهیم 

بود و یکی از اهداف ایجاد خانه تشکل ها، شناسایی مشکلات بوده است.
خوانساری اظهار کرد: در سال جاری حدود 24 تشکل در اتاق ایران ثبت 
شده و برنامه ما شناسایی و ثبت تشکل های مختلف است و فکر می کنیم 

تا سال آینده تعداد این تشکل ها به 100 مورد برسد.
وی گفت: هدف از ایجاد خانه تشکل های اقتصادی اتاق بازرگانی حمایت 
از تشــکل ها است.گفتنی است اظهارات رئیس اتاق بازرگانی تهران مبنی 
بر خروج قطار اقتصاد کشور از ریل در حالی بیان شده که اولا خوانساری 
از حامیان دولت حســن روحانی است و ثانیا این اظهارات در سال پنجم 
دولتی بیان شده که تمام تخم مرغ هایش را در سبد برجام و غرب گذاشت 

و تقریبا به توان داخلی و اقتصاد مقاومتی توجه چندانی نکرد.

رئیس اتاق بازرگانی تهران:

 بازگشت قطار اقتصادی کشور 
به ریل  امکان پذیر است

قیمت )به تومان(نوع سکه
1/529/000سکه تمام طرح جدید
1/484/000سکه تمام طرح قدیم

756/000نیم سکه
449/000ربع سکه

298/000گرمی
148/800هر گرم طلای 18 عیار

نوع ارز
4/800دلار
6/197یورو
6/802پوند

1/309لیر ترکیه
1/327درهم امارات

مدیر اداره بررســی ها و سیاســت های 
مصوبه  دربــاره  مرکزی  بانــک  اقتصادی 
کمیسیون تلفیق برای تهاتر بدهی 110 هزار 
میلیارد تومانی دولت با پیمانکاران و بانک ها 
واگذار  و  بانک های خصوصی  جایگاه  گفت: 
شده و روش توزیع تهاتر بدهی ها بین بانک ها 

دو ابهام این مصوبه است.
جعفر مهــدی زاده در گفت وگو با خبرگزاری 
فارس، درخصوص مصوبه کمیسیون تلفیق برای 
تهاتر بدهی های دولت با پیمانکاران، پیمانکاران با 
بانک هــا و بانک ها با بانک مرکزی، اظهار کرد: ما 
نسبت به این مصوبه کمیسیون ابهاماتی داشتیم 
و در جلسات تلفیق مطرح کردیم اما نمی دانم در 

مصوبه نهایی این موارد لحاظ شده است یا خیر.
وی گفت: اگر این تسویه به درستی انجام شود، 
عده ای با این اقدام تعیین تکلیف شده و مطالبات 
از دولت و بدهی به بانک ها تعیین تکلیف می شود.

مدیر اداره بررسی ها و سیاست های اقتصادی 
بانک مرکزی درباره این نکته که طبق مصوبه نهایی 
قرار است اوراق بدهی یا اوراق تسویه در بازار بین 
بانکی مبادله شود تا بانک هایی که به دولت بدهی 
ندارنــد با مبادله ایــن اوراق، بدهی خود به بانک 
مرکزی را تسویه کنند، گفت: قاعدتا باید اسنادی 
در اختیــار بانک قرار گیرد تا بدهی ها و مطالبات 
تعیین تکلیف شود. اوراق روش بهتری نسبت به 
تغییرات حسابداری و دفتری است و این از نکات 

مثبت مصوبه است.
مهدی زاده با  اشــاره به ابهامــات این مصوبه، 
تصریح کرد: ابهامی که بنده به عنوان یک کارشناس 
دارم این است که بانک های خصوصی چه نقشی 
دارند. آیا فقط بانک هــای دولتی می توانند تهاتر 
بدهــی را انجام دهند یــا بانک های اصل چهل و 

چهاری و خصوصی هم می توانند.
وی ادامــه داد: ابهام دوم اینکه رقم 110 هزار 

میلیارد تومان بر چه اساســی در نظر گرفته شده 
است. آیا محاسبات مشخصی انجام شده است و از 
طرف دیگر توزیع این تهاتر بدهی بین بانک ها به 
چه صورتی انجام خواهد شد. بنابراین این مصوبه 
نیازمند یک آیین نامه با جزئیات کامل درخصوص 
بانک های مشمول، روش تهاتر و توزیع این 110 
هــزار میلیارد تومان بین بانک هاســت تا در اجرا 

مشکلی به وجود نیاید.
بر اساس این گزارش، براساس مصوبه کمیسیون 
تلفیق، تا ســقف 110 هزار میلیارد تومان بدهی 
دولت به پیمانکاران، پیمانکاران به بانک ها و بانک ها 
به بانک مرکزی تســویه و معادل این ارقام اوراق 
اسناد خزانه منتشر خواهد شد. همچنین در نهایت 
حــدود 100 هزار میلیارد تومان از بدهی بانک ها 
به بانک مرکزی به سرفصل بدهی دولت به بانک 

مرکزی منتقل می شود.
گفتنی است انتقادات این مسئول بانک مرکزی 

در شرایطی است که چندی پیش در پی انعکاس 
خبــری در روزنامه کیهان با عنوان »بی انضباطی 
مالی در خزانه داری، تهاتر بدهی های دولت را بی اثر 
می کند«، وزارت اقتصاد جوابیه ای به روزنامه ارسال 

و از این مصوبه دفاع کرده بود!
بر اساس آنچه در پاسخ کیهان به این جوابیه 
آمده اســت، مســئولان اقتصادی دولت باید به 
این سؤال پاســخ دهند که در روش تهاتر که در 
بودجه 97 پیشنهاد شــده پرداخت کننده نهایی 
بدهی های دولت کیســت؟ آیا غیر از این اســت 
کــه علیرغم منع صریح قانــون بدهی های دولت 
را در ایــن روش نهایتــاً بانک مرکــزی پرداخت 
می کند؟ بایــد در این مورد به شــدت مواظبت 
شــود چرا که منابع بانک مرکــزی خزانه دولت 
نیســت که هر وقت دلش بخواهد بدهی هایش را 
 با آن تسویه کند، چون هزینه اش را مردم با تورم

 می دهند.

بانک مرکزی:

مصوبه تهاتر ۱۱۰ هزار میلیارد تومانی بدهی ها ابهام دارد

وزیر نیرو با گلایه نسبت به تعرفه های یکسان 
مصرف آب برای همــه گفت: مصرف 80 درصد 
مردم زیر الگوی مصرف بوده و مشکلی هم ندارند، 
اما پر مصرف کنندگانی داریم که روا نیســت از 

تعرفه های ]کم مصرف ها[ برخوردار باشند. 
به گزارش خبرنگار اقتصادی کیهان، رضا اردکانیان 
با  اشــاره به اینکه راه چــاره ای به جز رجوع به بخش 
خصوصی بــرای اینکه تامین برق مطمئنی داشــته 
باشیم، نداریم؛ اظهار کرد: هر کیلو وات برق تولیدی را 
370 تومان خریداری می کنیم ولی رقمی که دریافت 

می کنیم بسیار پایین تر از قیمت خرید است. 
وی افزود: حــدود 48 درصد نیروگاه ها متعلق به 
بخش خصوصی بوده و بیش از 50 درصد برق کشــور 

توسط بخش خصوصی تولید می شود. 
وزیر نیرو ادامه داد: ما از این به بعد با اینکه به تمام 
راه های تامین آب )مانند شــیرین کردن آب دریا و...( 
رجوع خواهیم کرد، اما بیشــتر تاکیدمان بر استفاده 

صحیح تر از مصرف آب است. 
اردکانیان درباره عقب ماندن از طرح تعادل بخشی 
آب های زیرزمینی بیان کرد: دلایل متعددی برای این 
موضوع وجود دارد، ما نیازمند سیســتم بهم پیوسته 
منابــع آب و یک مفاهمه بین عوامل متعددی که در 

دنیا به آن ذی نفعان گفته می شود، هستیم. 
وی درباره به ســرانجام رسیدن این طرح و موارد 
مربوط به آن گفت: قطعا در دولت دوازدهم به مواردی 
ماننــد تعادل بخشــی به منابــع زیرزمینی، تفویض 

اختیارات به اســتانداران و... خواهیم رسید. وزیر نیرو 
همچنین با اعلام این خبر که 78 هزار و 500 مگاوات 
ظرفیت نصب شــده داریم، ادامــه داد: نباید از جیب 
مردم ســالانه هزاران میلیارد تومان هزینه کنیم، در 
عــوض با یک درصد کاهش مصرف، می توانیم هزاران 
میلیارد صرفه جویی کنیم. اردکانیان درخصوص وضعیت 
قیمت هــا نیز اظهار کرد: هــم در بخش آب و هم در 
بخش برق، قیمت های تمام شــده مشخص است و ما 
فکر می کنیم قیمت تمام شده از قیمت مصرفی بالاتر 
بوده اما آنچه تصویب شــده و قیمت تکلیفی می باشد 

100 تومان در هر مگاوات می باشد. 
به گفته وی، قطعا باید اصلاح قیمت برق داشــته 
باشــیم اما موضوع دوم، مدیریت تقاضاست، چرا که 

مصــرف 80 درصد مردم زیر الگــوی مصرف بوده و 
مشکلی هم ندارند، اما پر مصرف کنندگانی داریم که 
روا نیست از تعرفه های ]کم مصرف ها[ برخوردار باشند. 
وزیر نیرو در ادامه با بیان اینکه شرایط فوق العاده 
کم آبی داریم، اضافه کرد: درخصوص ورودی ســد ها 
از ابتدای مهر 96، 34 درصد کاهش داشــتیم و حجم 
آب سد ها هم در مقایســه با سال گذشته 15 درصد 
کمتر شده اســت. ]البته[ با اسراف نکردن در همین 
ایام، مخازن سد ها محفوظ مانده و در تابستان آینده با 
مشکل مواجه نخواهیم شد و با همکاری مردم موضوع 
جیره بندی آب را نخواهیم داشــت.  گفتنی است، در 
این نشست به بسیاری از خبرنگاران از جمله خبرنگار 

کیهان اجازه طرح سؤال داده نشد.

گلایه وزیر نیرو از تعرفه یکسان مشترکین پر مصرف آب با سایر مردم

درحالی کــه رئیس جمهور چند روز پیش 
اعلام کرده بود خیال مردم از بابت نرخ دلار 
راحت باشــد، طی هفته اخیر روند شتابان 
افزایــش قیمت این ارز ادامه یافت و از 4800 

تومان هم گذشت. 
حدود دو هفته از گفت وگوی حسن روحانی در 
صدا و ســیما می گذرد، گفت وگویی که وی در آن 
اعــلام کرد خیال مــردم از بابت قیمت دلار راحت 
باشــد. حالا بعد از گذشــت 14 روز از آن سخنان 
شاهد رکوردشکنی های جدید قیمت دلار هستیم! 

ضمن اینکه حدود دو ســال از برجام می گذرد، 
توافقی که قرار بود با آزاد شــدن اموال ایران و روان 
شدن مبادلات بانکی، مشــکل عرضه ارز را از بین 
ببرد. با این حــال، نتایج آفتاب تابان برجام روز به 

روز آشکارتر می شود!! 
به گزارش خبرگزاری تسنیم، ناآرامی ها در بازار 
ارز و شــدت هیجان عده ای برای خرید دلار کار را 
در این بازار به جایی رســانده که بار دیگر صف های 
طولانی برای خرید این ارز مقابل صرافی های خیابان 

فردوسی تشکیل شده است.
جالب تر اینکه مانند ســال های 90 و 91 این بار 
هم خریداران منتظــر در صف های طولانی مقابل 
صرافی های فردوســی، خانم های خانه دار هستند! 
خانه دارهایی که کنار دلال های بازار ارز سودای سود 

بیشتر با خرید دلار را دارند.
یکــی از فعالان بازار از حرکت پول های خرد به 
ســمت این بازار خبر داده و می گوید: هیجانات در 

دلار از 4800 تومان عبور کرد! 

بازار اکنون به اوج رســیده و هر کسی با هر میزان 
سرمایه ای که دارد، از دور و نزدیک خود را به چهارراه 
استانبول و سبزه میدان رسانده است تا بلکه بتواند 

سودی هرچند اندک اما پرریسک را به خانه ببرد.
شاید هم حق با خانه دارها و دلال ها باشد! بالاخره 
دلار طی چند روز رشد چشمگیری داشت! ولی طبق 
اذعان یکی از همین دلال های خیابان فردوسی که 
او هم پاتوق اصلی اش پاساژ افشار است، سود اصلی 
گرانی دلار به جیب سرمایه دارهای بزرگ این بازار 

می رود نه مردم و دلال های خرد!
15 بهمن را شاید به عنوان روز رکوردزنی دلار یاد 

کنیم چراکه در این روز دلار درحالی رکورد 4800 
تومان را زد که پیشتر مسئولان ارشد دولتی از جمله 
رئیس جمهــوری و رئیس کل بانک مرکزی به مردم 

وعده داده بودند که دلار ارزان می شود!
اما دیروز دلار برای ساعتی در بازار ارز از 4800 
تومان هم عبور کرد. در زمانی که دلار از 4800 تومان 
عبور کرد سود به جیب چه کسی رفت؟ دقت داشته 
باشــید دلار خیلی روی کانال 4800 تومان نماند 
ولی همان دقایق کوتاه هم کافی بود تا سرمایه داران 
اصلی که نبض بازار را در اختیار دارند دلارهای خود 

را با قیمت بالا به مردم و دلال های خرد بفروشند.

در روزهای آخر آذرماه بود که ولی ا... ســیف از 
ارزانی دلار در ماه های بهمن و اسفند خبر داد ولی 
گذشت 15 روز از بهمن نیز نشان داد که ظاهراً بهمن 
هم ماه آرامش بازار ارز نیست و به این سادگی بازار 

آرام نمی شود.
البتــه بازاری ها معتقدند اگر بانک مرکزی اراده 
کنــد دلار خیلی راحت به 4000 تومان می رســد 
ولی مشخص نیست واقعاً چه دست هایی پشت پرده 

گرانی های این روزهای دلار هستند.
بازاری هــا بعد از آنکه دلار رکورد 4800 تومان 
را هم زد مــدام از رئیس جمهور یــاد می کردند و 
می گفتند: الان با دلار 4800تومانی خیالمان راحت 

باشد؟
یکی از این افراد با  اشــاره به ســخنان نوبخت 
سخنگوی دولت مبنی بر اینکه خاطر رئیس جمهور 
از گرانی دلار مکدر می شود، گفت: من نمی دانم الآن 

هم خاطر آقای روحانی مکدر شده یا خیر! 
در همین راستا، رحیم زارع، سخنگوی کمیسیون 
اقتصادی مجلس شورای اسلامی گفت: تداوم افزایش 
قیمت دلار باعث شده بازارهای کشور ملتهب شود، 
این در حالی است که رئیس کل بانک مرکزی اظهار 
داشــته بود کــه روند صعودی قیمــت ارز متوقف 
می شود.وی افزود: ادامه رشد دلار در بازار، وضعیت 
تولید و ســرمایه گذاری در کشور را با چالش جدی 
روبرو می کند و علاوه بر آن باعث گرانی کاذب قیمت 
کالاهای اساسی در روزهای پایانی سال می  شود که 

تبعات آن به اقتصاد خانوارها فشار وارد می کند.

در حالی که رئیس جمهور اعلام کرده بود پرونده مســکن مهر 
تا پایان امسال بسته خواهد شد، مدیرعامل سازمان ملی زمین و 

مسکن، اتمام مسکن مهر را به اواخر سال 97 موکول کرد! 
به گزارش خبرگزاری فارس، حمیدرضــا عظیمیان درخصوص پروژه 
مســکن مهر اظهار کرد: ســازمان ملی زمین و ساختمان در پروژه مسکن 
مهر حدود یک میلیون و 200 هزار واحد مســکونی را برعهده داشته است 
که احداث و تحویل دهد، اما به نظر می رسد بنا به دلایل مختلف، ]مانند[ 
مشــکلات در تأمین خدمات زیربنایی، نبــود متقاضی برای این واحدها و 
داشتن پرونده های قضایی و مشکلات قضایی، پرونده  واحدهای مسکن مهر 

در اواخر سال 97 بسته شود. 
وی با اشاره به اینکه براساس دستور رئیس جمهور باید واحدهای مسکن 
مهر هر چه سریع تر تا شهریور 97 بسته شود، اضافه کرد: به نظر می رسد 
113 هزار و 687 واحد مسکن مهر مربوط به این سازمان تا پایان سال 97 

تکمیل و تحویل شود. 
مدیرعامل ســازمان ملی زمین و مســکن در پاســخ به این سؤال که 
رئیس جمهور در ســخنان خود تأکید کرده بودند که پروژه مسکن مهر در 
ســال 96 به اتمام خواهد رسید، بیان کرد: رئیس جمهور در سخنرانی های 
اخیر خود به این موضوع اشــاره کردند که پروژه مسکن مهر تا شهریورماه 

به اتمام می رسد. 
عظیمیان در پاسخ به این سؤال که پس چرا مدام بر اتمام پروژه مسکن 
مهر در سال 96 تأکید می شد، آیا این اظهارات جنبه تبلیغاتی داشته است؟ 
گفت: بله، شاید اخباری که درخصوص اتمام پروژه مسکن مهر در سال 96 

مطرح شده، جنبه تبلیغاتی داشته است. 
وی افزود: به هر حال بســیاری از واحدهای مســکن مهر مشــکلات 
زیرساختی دارند و برخی از این واحدها نیز به طور مطلق فاقد متقاضی اند. 
به گفته مدیرعامل ســازمان ملی زمین و مســکن، در رودبار و کهنوج 

واحدهای مسکن مهری ساخته شده است که مطلقاً متقاضی ندارند. 
عظیمیان همچنین از آغاز سنددار شدن املاک دولتی که توسط برخی 
افراد تصرف شده، خبر داد و گفت: امسال یکی از مهم ترین اتفاقات در سازمان 
ملی زمین و ســاختمان رخ داد و پس از ســال ها تلاش و مذاکره وضعیت 
املاک و اراضی تصرفی و ملکی که متعلق به دولت است به نتیجه رسید. 

وی افزود: دستورالعملی در شهریورماه امسال به تصویب مجمع رسید 
و دو هفته پیش به استان ها ابلاغ شد که براساس آن و طبق برآورد ما، سه 

میلیون خانوار تحت پوشش این ابلاغیه قرار خواهند گرفت. 
مدیرعامل سازمان ملی زمین و مسکن ادامه داد: براساس این ابلاغیه، 
افرادی که روی املاک دولت و اراضی دولت ساخت و ساز کردند، به شرط 
ســاخت براساس طرح تفصیلی و طرح جامع و واجد شرایط بودن، قیمت 
براســاس نرخ دولتی محاســبه و از افراد دریافت خواهد شد و به آنها سند 
مالکیت داده خواهد شــد. به گفته عظیمیان، در تهران این موضوع بیشتر 
در اطراف شــهر رخ داده که در 40 ســال گذشــته در حاشیه شهر تهران 
اقدام به ســاخت و ســاز خلاف کرده اند. وی اضافه کرد: این اقدام سازمان 
ملی زمین و ســاختمان قانون فروشی نیست، چرا که هر ایرانی باید یک بار 
از تسهیلات دولت استفاده کند، پس اگر یک ایرانی در یک پلاک اقدام به 
ســاخت خانه ای کرده است، حق یک بار استفاده از این تسهیلات را دارد و 
می تواند ملک خود را ســنددار کند، پس این اقدام به معنی این نیست که 
سازمان ملی زمین و یا ساختمان و یا دولت اقدام به قانون فروشی می کند.

مدیرعامل سازمان ملی زمین و مسکن با رد ادعای رئیس جمهور:

پرونده مسکن مهر پایان سال ۹۷ 
بسته می شود!

مدیرعامل شرکت ملی گاز اعلام کرد: 9۲ درصد از مردم ایران 
از نعمت گاز طبیعی برخوردارند که 98 درصد جمعیت شهری و 7۶ 

درصد جمعیت روستایی را شامل می شود.
به گزارش خبرگزاری فارس، حمیدرضا عراقی دیروز در نشست خبری 
به مناسبت دهه فجر اعلام کرد: در حال حاضر 800 میلیون مترمکعب گاز 
در کشــور تولید می شــود که این گاز باید از طریق شبکه های سراسری به 

اقصی  نقاط کشور انتقال یابد.
وی گفت: 92 درصد از مردم ایران از نعمت گاز طبیعی برخوردارند که 
98 درصد جمعیت شهری و 76 درصد جمعیت روستایی را شامل می شود.

مدیرعامل شــرکت ملی گاز ادامه داد: حدود 7 تا 8 هزار روستای دیگر 
که می شود گازرسانی کرد باقی مانده که انتظار ما این است تا دو سال آینده 

بتوانیم در صورت وجود منابع، گاز را به این روستاها نیز برسانیم.
وی ادامه داد: در طول یک ســال گذشــته، خط کیاســر- نکا را مورد 
بهره برداری قرار دادیم تا استان های شمالی کشور بتوانند با خیال آسوده تر 
گاز مصرف کنند و دیگر نیاز به گاز ترکمنســتان نداشته باشیم، به طوری 
که اگر در گذشــته شــرایط ما به صورت اضطرار بود، اما الان از آن شرایط 
خارج شــدیم و به دنبال تجارت هســتیم.حمیدرضا عراقی از پایان یافتن 
صادرات گاز به ترکیه و تسویه کامل بدهی گازی به این کشور نیز خبر داد 
و گفت: از این به بعد صادارت گاز به ترکیه به روال معمول انجام خواهد شد 
و پول آن دریافت خواهد شــد.وی درباره این موضوع که در رسانه ها از آن 
به صادرات رایگان گاز ایران به ترکیه یاد می شــد،  افزود: تاکنون حدود 8 
میلیارد مترمکعب گاز رایگان به ترکیه داده ایم و از این به بعد صادرات گاز 
به روال عادی بازخواهد گشــت.این مقام مسئول همچنین در پاسخ به این 
سؤال که چرا شرکت گاز در بازاریابی صادرات گاز ضعیف عمل می کند، گفت: 
مهم ترین علت این است که ما هر چه را که تولید می کنیم مصرف می کنیم 
و اگرچه شرایط سوق الجیشی ایده آلی داریم، ولی این موضوع موجب شده 

است که نتوانیم بازارهای خوبی را پیدا کنیم.
عراقی با اشــاره به صادرات گاز به عــراق گفت: ما گازی را که به عراق 
می دهیم پولش را می گیریم، اما نمی توانم بگویم این پول چگونه می آید، زیرا 
اگر آن را اعلام کنم، قطعاً مشکلاتی برای ما ایجاد خواهد شد. همچنین در 
خصوص ترکیه نیز باید بگویم که ماجرای ارسال گاز به این کشور براساس 
رأی دادگاه به پایان رســید و ما حــدود 8 میلیارد مترمکعب گاز را به این 
کشور براساس آن رأی صادر کردیم و هم اکنون گازی را که می دهیم پولش 
را می گیریم.وی با اشاره به حذف آبونمان از قبوض گاز گفت: این موضوع از 
نظر ما قابل قبول نیست، ولی چون قانون است لازم الاجراست، به طوری که 
با حذف آبونمان یک  هزار میلیارد تومان از بودجه شــرکت ملی گاز کاهش 
پیدا کرد و وجود این بند به این دلیل بود که بتوانیم سرویس مطلوب را به 

مشترکین گاز ارائه کنیم.

مدیرعامل شرکت ملی گاز:

۹۲ درصد جمعیت ایران گاز دارند

اظهارات مدیرعامل بانک مســکن نشان می دهد تراز منابع و 
مصارف صندوق پس انداز مسکن یکم در حال منفی شدن است و 
این احتمال وجود دارد که صندوق نتواند به تعهدات تکلیفی خود 

عمل کند.
به گزارش خبرنگار مهر، به تازگی مدیریت بانک عامل حوزه مسکن در 
پی تغییر و تحولات مدیریتی در بانک های دولتی، دستخوش تغییراتی شد و 
یکی از اعضای سابق هیئت مدیره این بانک که خود طراح »صندوق پس انداز 

مسکن یکم« بود، در رأس مدیریتی این بانک قرار گرفت. 
با این حال در شرایطی که انتظار می رفت خبرهای خوشی از صندوق 
پس انداز مسکن یکم به گوش برسد، اما ابوالقاسم رحیمی انارکی، مدیرعامل 
جدید بانک عامل حوزه مســکن در نخستین سخنرانی رسمی اش پس از 

انتصاب، از یک دغدغه بزرگ این بانک پرده برداشت.
وی در همایش تحلیل بازار مســکن 97 خاطرنشــان کرد: هم اکنون 
یک نگرانی عمده در این حوزه وجود دارد و آن، احتمال کســری در منابع 
صندوق به واســطه افزایش حجم خروجی )حجم پرداخت تسهیلات( این 
صندوق در قالب تســهیلات پرداختی به متقاضیان است که در این زمینه 
نیز، پیشنهاداتی تهیه شده و به مراجع سیاست گذار و تصمیم گیر همچون 

مجلس ارائه شده است.
مدیرعامل جدید بانک مسکن با بیان اینکه استمهال هفت ساله اقساط 
وام مسکن مهر به کمک صندوق یکم می آید، گفت: با این حال، این امکان 
وجــود دارد که میزان منابع و پرداخت تســهیلات در این صندوق از حد 

تعادل خود خارج شود.
بر اساس هشدارهایی که رحیمی انارکی اعلام کرده، احتمال ورشکستگی 
صندوق پس انداز مسکن یکم وجود دارد؛ به خصوص که طراحی صندوق 
به گونه ای اســت که تجهیز آن به ســختی انجام می شود و در صورتی که 
روش های تجهیز آن را تغییر ندهد، سقوط این صندوق محتمل خواهد بود.
یکی از روش های تجهیز منابع صندوق مسکن یکم، تغییر در جمع آوری 
آورده های مردمی است. به این معنا که بانک عامل بخش مسکن می تواند از 
مردم در هنگام ثبت نام اولیه و افتتاح حساب، 40 میلیون تومان به صورت 
یکجا اخذ کرده و ســپس برداشت از آن را ممنوع کند و نهایتا پس از یک 

سال، این پول را همراه با تسهیلات به متقاضی برگرداند. 
یکی دیگر از منابع صندوق پس انداز مســکن یکم، اقســاط بازگشتی 
مسکن مهر است که دولت یازدهم طی مصوبه ای این منبع را برای صندوق 
در نظر گرفت.اما بر اســاس اظهارات مدیرعامل بانک عامل حوزه مسکن، 
ورودی منابع به صندوق مسکن یکم به گونه ای کم اثر شده که با کوچکترین 

تغییرات، تعادل منابع و مصارف آن به هم می ریزد.
با توجه به موارد مذکور، از یک ســو امکان فشار آوردن بیشتر بر مردم 
بــرای افزایش آورده های متقاضی وجود ندارد و از ســوی دیگر با توجه به 
کمبود درآمدهای دولت، امکان تجهیز منابع صندوق مسکن یکم با استفاده 

از منابع دولتی به سختی امکان پذیر است.
بنابراین در صورتی که تدابیری برای نجات صندوق اندیشــیده نشود، 
شاهد شکست یک طرح خوب در حوزه مسکن خواهیم بود. اگرچه فلسفه 
راه اندازی صندوق مســکن یکم، خانه دار شدن از محل پس انداز است، اما 
به نظر می رسد در هنگام طراحی اولیه آن برای مسائلی همچون نوسانات 
ارزی، کاهش ارزش پول ملی، تورم عمومی و نیز افزایش جهشــی قیمت 

مسکن، برآوردهای غیر واقعی شده است.

معاون امور زراعت وزیر جهاد کشــاورزی 
تأکید کرد طبق نمونه هایی که گرفته ایم مشخص 
شده کیفیت گندم داخلی بسیار بهتر از وارداتی 

است. 
عباس کشاورز در یک نشست خبری و در پاسخ به 
سؤال خبرنگار کیهان مبنی بر اینکه چرا عده ای تبلیغ 
ســوء بر ضد گندم داخلی می کنند و آیا مافیایی در 
پس این تبلیغات سوء وجود دارد؟ گفت: بحث درباره 
کیفیت گندم داخلی در سه دوره زمانی یعنی دولت 

هاشمی، اصلاحات و الان مطرح شده است.
وی افــزود: در دوره اصلاحــات مبنایی را برای 
بررسی کیفیت گندم گذاشتیم و با ایجاد قرنطینه ای 
از گندم های وارداتی نمونه گرفتیم و با نمونه گندم های 
داخلی مقایسه کردیم که مشخص شد گندم داخلی 

بسیار بهتر از وارداتی هاست.
کشــاورز با بیان اینکه مــا می دانیم چه چیزی 
می کاریم و دقیقاً نمونه ها را بررســی می کنیم افزود: 
اینگونه نیست که در تاریکی عمل کنیم و ندانیم چه 

می کنیم بلکه کاملًا با اطلاع سخن می گوئیم.
وی از دیگــر عوامل کیفیت بالای گندم ایرانی را 
کنترل علف هرز دانست و گفت: مزارع ما از این علف ها 
پاک است و در مصرف کود هم کنترل می کنیم ضمن 
اینکه بنده به ســندیکا هم گفته ام به من بگوئید چه 

گندمی می خواهید تا به شما آدرس بدهم.
معاون وزیر جهاد کشــاورزی با بیان اینکه حتی 
وزارت بهداشــت هم بررســی کرده و همین جواب 
ما را داده اســت افزود: نزدیــک به 30 درصد گندم 
ایرانــی در رتبه یک جهانی اســت و مــا اصلًا گندم 

پست و دامی نداریم.وی همچنین با اظهار امیدواری 
مبنی بر اینکه شورای اقتصاد هر چه سریعتر قیمت 
خرید تضمینی را اعلام کند گفت: خودکفایی گندم 
کماکان اســتمرار خواهد داشت و در این باره حتی 
شرکت های دانش بنیان امسال 9 رقم جدید گندم را 

معرفی کرده اند.
وی همچنین با اشاره به اینکه تقریباً کنترل آفت 
سن در حد اســتاندارد انجام شده افزود: هیچ گندم 

آفت زده ای در سال آینده نخواهیم داشت.
معاون وزیر جهاد کشاورزی در ادامه با بیان اینکه 
در تولید شکر 84 درصد به خودکفایی رسیده ایم اظهار 
کرد: در حال حاضر 9/5 میلیون تن شــکر در کشور 
تولید می شود که بر همین اساس سال 97 واردات شکر 
ضروری نخواهد بود و حتی با مدیریت آب می توانیم 

ظرف 2 سال به خودکفایی در این زمینه برسیم.
عباس کشاورز همچنین درباره تولید کلزا در کشور 
گفت: ظرفیت اقلیمی ایران از نظر تولید کلزا از اروپا 
هم بالاتر است و امسال کشاورزان خیلی راغب شدند 

که کلزا بکارند و ما پاسخگوی نیاز آنها نبودیم.
وی سپس با بیان اینکه کشور در تولید سبزی و 
صیفی بسیار پیشرفت کرده و الان مشکل ما کنترل 
تولید است گفت: سلامت و کیفیت تولیدات سبزی و 

صیفی هیچ مشکلی ندارد.
معاون وزیر جهاد کشــاورزی در پایان با اشــاره 
بــه تولید 88 درصد کود مورد نیاز کشــور در داخل 
افزود: بیش از 15 کارخانه تولید کود کشــاورزی به 
 دلیــل تولید کودهای بی کیفیت در کشــور تعطیل 

شده است.

معاون وزیر جهاد کشاورزی در پاسخ به کیهان:

کیفیت گندم داخلی بسیار بهتر از وارداتی است

عضو هیئت مدیره کانون شوراهای اسلامی کار 
گفت: کارگران شرکت نیشکر هفت تپه چهار ماه 

است که حقوق نگرفته اند.
علی خدایــی در گفت وگو با فارس درباره وضعیت 
کارگران بازداشــت شده شرکت نیشکر هفت تپه که به 
عدم دریافت حقوق و دســتمزد خود معترض بودند، با 
اعلام اینکه روز یکشــنبه تعداد 24 نفر بازداشت و پس 
از اخذ تعهد آزاد شده اند، اظهار کرد: کارگران شرکت به 
عدم پرداخت به موقع حقوق و مزایا و تاخیر چهارماهه 

در آن دســت به اعتراض در محل کارخانه زدند و پس 
از آن توسط مراجع انتظامی و قضایی بازداشت شدند.

وی افزود: کارگرانی که روز یکشنبه بازداشت شده 
بودند پس از ارائه تعهد آزاد شده اند؛ برای ما جای سؤال 
اســت که معنای اخذ تعهد از کارگران چیست؟ تعهد 
گرفته اند که دیگر نیاز معیشتی و حقوق نداشته باشند؟
این نماینده فعال کارگری با اشاره به اینکه کارگران 
نیشکر هفت تپه مدت هاست، گرفتار مشکلات معیشتی 
و عدم پرداخت حقوق از سوی مدیران شرکت هستند، 

گفت: این شرکت از جمله مجموعه های واگذار شده از 
سوی دولت به بخش خصوصی است.

خدایی خاطرنشــان کرد: کارگران شرکت معتقد 
هستند که مدیران فعلی توانایی اداره شرکت را ندارند 
و وضعیت این بنگاه پس از واگذاری رو به ورشکستگی 
است.شرکت کشت و صنعت نیشکر هفت تپه در محدوده 
باستانی هفت تپه بنا شده است، این شرکت در نزدیکی 
شهر تاریخی شــوش دانیال و معبد چغازنبیل در حد 
فاصل 45 کیلومتری جاده اندیمشک به اهواز در استان 

خوزستان قرار دارد.فروش شرکت کشت و صنعت نیشکر 
هفت تپه به بخش خصوصی یکی از مهمترین تحولات در 
استان خوزستان به شمار می رود که اتفاقا این موضوع 
بسیار هم جنجالی شده و موجی از اعتراضات را به نحوه 

واگذاری آن در پی داشته است.
این شــرکت تا سال گذشته با ظرفیت تولید 100 
هزار تنی شکر در سال فعالیت می کرد. طبق اعلام برخی 
مراجع، در بخش های مختلف این شرکت بیش از 2500 

نفر مشغول به کار هستند.

وزارت  بیمه و شرکت های  بانک،  امور  معاون 
اقتصاد با  اشاره به ضرورت تغییر نرخ ارز محاسباتی 
بودجه به یورو، گفت: آمریکا به کشورهای اروپایی 
و آسیایی فشار می آورد و این کشورها نیز جرأت 

نمی کنند، کار انجام دهند. 
عبدالرحمــن ندیمــی بوشــهری در گفت وگو با 
خبرگزاری فارس، یکی از اقدامات ریشه ای را تغییر ارز 
مبادلات و معاملات کشور دانست و اظهار کرد: مبنای 
فعالیت هــای اقتصادی باید یورو باشــد که اکنون نیز 
بیشــترین معاملات با یورو انجام می شود، اما متأسفانه 

شاخص همچنان دلار است و با تحریم های آمریکا هیچ 
بانکی عملیات دلاری نمی تواند انجام دهد و اصلًا نباید 

عملیات دلاری داشته باشیم. 
وی در پاسخ به این سؤال که شما از مردم توقع دارید 
مبنای کار را یورو قرار دهند، اما ارز محاسباتی در بودجه 
دولت دلار است، چگونه می توان چنین توقعی داشت، 
گفت: بله؛  یکی از مباحث همین است، چرا باید در بودجه 
به دلار کار داشــته باشیم. نفت را به دلار نمی فروشیم. 
درســت است که قیمت نفت را در دنیا با دلار محاسبه 

می کنند، اما قراردادهای نفتی ما با یورو است. 

معــاون وزیر اقتصاد درخصــوص پیمان های پولی 
دوجانبــه ادامه داد: در انعقاد این پیمان ها خیلی موفق 

نبودیم، اما برای تحقق آن تلاش شده است. 
ندیمی بوشــهری در پاســخ به این سؤال که گفته 
می شــود پول نفت به داخل کشور نمی آید و مجبوریم 
کالا در قبال آن وارد کنیم، با رد آن بیان کرد: برای نقل 
و انتقال پول مشکلات داریم. با آمریکا معامله نداریم؛ با 
این حال آنها به نظام بانکی، بازرگانی و دیگر بخش های 
کشورهای اروپایی و آسیایی فشار می آورند و این کشورها 

نیز جرأت نمی کنند، کار انجام دهند. 

وی در پاســخ به این سؤال که برخی تلاطم ارزی 
ماه های اخیر را ناشــی از بســته شدن نقل و انتقال در 
صرافی های کشور امارات به علت اجرا شدن مالیات به 
ارزش افزوده می دانند، یادآور شــد: نرخ این مالیات در 
کشــور امارات پنج درصد است و به علت آنکه آنها در 
جنگ با یمن هســتند، مشــکل اقتصادی پیدا کردند، 
بنابراین دریافت این نوع مالیات را در دســتور کار قرار 
دادند که به هر حال تأثیر در نقل و انتقال ارز دارد، اما 
به غیر از آن مشــکلات در سیستم ها و جابه جایی پول، 

گرفتاری ایجاد می کند.

عضو هیئت مدیره کانون شوراهای اسلامی کار:

کارگران نیشکر هفت تپه چهارماه است حقوق نگرفته اند

معاون وزیر اقتصاد:

نرخ ارز محاسباتی بودجه به یورو تغییر کند

معاون وزیر جهاد کشــاورزی و رئیس سازمان امورعشایر از 
تداوم پرداخت یارانه به این قشر در سال آینده خبر داد و گفت: 
با حمایت مستقیم مجلس و دولت، یارانه هیچ یک از عشایر در 

سال 97 قطع نخواهد شد.
کرمعلی قندالی در گفت وگو با خبرنگار ایرنا، تعداد جمعیت عشایری 
کشور را 1/2 میلیون نفر اعلام و تصریح کرد: هم اینک بیش از 24 میلیون 

راس دام سبک کشور در اختیار عشایر است.
به گفته قندالی، حدود 60 درصد از عشــایر در مناطق زاگرس و 40 

درصد مابقی در مناطق البرز و مرکزی مستقر هستند.
وی تعداد خانوار عشایری کشور را 213 هزار خانوار ذکر و تاکید کرد: 
در دولت تدبیر و امید بیش از 75 هزار خانوار عشــایر از بیمه اجتماعی 

برخوردار شده اند.
وی از تامین و تحویل 15هزار پنل خورشیدی به منظور تامین برق و 
روشنایی چادرعشایر کوچرو در دولت یازدهم و دوازدهم خبر داد و افزود: 
با تمهیدات اندیشیده شده تا پایان سال جاری پنل های خورشیدی به 30 

هزار دستگاه افزایش خواهد یافت.
رئیس سازمان امور عشایر کشور از توزیع روزانه 7 میلیون و 200 هزار 
لیتر آب آشــامیدنی سالم بین عشایر خبر داد و گفت: با توجه به وجود 
پدیده خشکسالی، روزانه حدود 600 تانکر 12هزار لیتری کار آبرسانی به 

عشایر را در مناطق مختلف کشور برعهده  دارند.

طبق اظهارات مدیرعامل بانک مسکن

احتمال ورشکستگی 
صندوق پس انداز مسکن یکم وجود دارد

رئیس سازمان امور عشایر:

یارانه عشایر قطع نمی شود
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